
  2019. 12. 22. 

A 04 

1 

ADVENT IV. VASÁRNAPJA                       A év                        1– 4 oldal 

 

Olv.: Iz 7,10-14 – Róm 1,1-7 – Mt 1,18-24 

Jézus születése  
                   

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

 

Szentmise bevezetése 

Várakozunk! 

 

Kedves Testvérek! Advent IV. vasárnapján a legnagyobb adventi várakozóra figyelünk, 
Máriára, akitől jó lenne megtanulni a feltétel nélküli döntést! Karácsonyra készülünk. Isten 
felé fordulunk, várjuk az Isten követeit, akik szólítanak bennünket. Ne ódzkodjunk, 
válaszoljunk! Ma a Kárpát-medencében, Európában a mi döntésünk még változást hozhat! 
Velünk az Isten! Üzenjünk keresztény életünkkel, a szolgává alázkodó Isten követésében!  
 

A szolgálatunkban, egymás életének szolgálatában 

velünk az Isten! 

 

Ezen a mostani szentmisén egy kedves házaspár 40. házassági évfordulója van! 40 évvel 
ezelőtt éppen ezen a vasárnapon kötöttek házasságot, minden ünnepélyességet elhagyva, mert 
adventi időben ilyen jellegű ünnepet nem lehet tartani. Ők egyszerűen csendben, Mária 
követőiként, József szellemében igent mondtak a szolgálatban egymásnak! 
 

Orsi 17. születésnapját is ma ünnepeljük! Lassan ő lesz az énekeseknél a hangadó. Isten jó 
hanggal áldotta meg! Amikor megszületett és 17 évvel ezelőtt kereszteltük, akkor azt 
mondtam édesanyjának, édesapjának, mivel ő a legkisebb, hogy ö lesz a legtöbb örömöt 
okozó a családjukban. Úgy tűnik, a jövendölés beválik! Azt kívánjuk neked Orsi, hogy sok 
öröme legyen benned édesanyádnak, édesapádnak és még sok más embernek! 
 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Advent IV. vasárnapja még egy lehetőséget kínál nekünk embereknek, 
hogy elgondolkodjunk a megváltás titkán, amit Isten megígért az őskinyilatkoztatásban. Ezt a 
titkot meghirdettek a próféták. Ha mi befogadjuk az Isten Lelkét, megváltoztathat bennünket. 
Isten gyermekeiként tudunk élni ebben a világban, ezáltal a világ Isten szeretetéből 
újjászülethet. Legyen ez biztatásunkra! 
 

Most 2019-ben különösképpen is szükségünk van erre a biztatásra, mert ha elárad a bűn, – ez 

is isteni igazság – akkor túlárad a kegyelem, mert az Isten hűséges és az Isten irgalma soha 
sem fogy el. Ha ebből az igazságból indulunk a mai szentmisén a gondolatainkkal, akkor még 
lehet reményünk. Ahogy hallottuk a mai evangélium Jézus nemzetségével foglalkozik. 
 

Jézus nemzetségtáblája háromszor 14 nevet sorol fel. Egy-egy név egy-egy nemzetséget jelöl. 
Ez azt akarja kifejezni, bárcsak a felütést hallottuk: Jézus születése így történt… Ez egyben 
ennek a hosszú nemzetségsornak a beteljesedése is. Ez azt jelenti, hogy Isten Fia egy nemzet 
ajándéka a világ számára.  
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Jézus beletestesült a világ történelmébe,  
de egy nemzetből érkezett! 

Ez is elég lenne, hogy elgondolkodjon  
ez a globalista szemléletű világ! 

 

Lehet globalizációról beszélni, de egyes emberek meghatározóak az emberi történelemben. 
Nem mindegy, hogy kik a meghatározók. A szentmise bevezetőjében mondtam, hogy akik ma 
is mindenek ellenére várják az Istent és keresztény karácsonyt ünnepelnek, azokon múlik 
minden. A kérdés az, mennyi bátorságuk és mennyi erejük van ezeknek az embereknek! 

 

Mennyi erejük van Önöknek, mennyi erőnk, bátorságunk van nekünk? Ebben a világban, 
amelyben mi elfogytunk,– a mi bűnünk is – jelen van-e az Isten, aki az alázatban a szolgálat 
Istene! Advent legnagyobb várakozója Mária, aki igent mondott elkötelezett szeretetében. 
Mária és az angyal találkozásán elmélkedve: Mária nem tétovázott, nem a kockázattal 
foglalkozott.  

Mária igenjét  
elkötelezett istenszeretete mondja ki! 

 

Aki Istennek igent mond, az a másik emberrel való kapcsolatra mond igent, az vállalja a 
szeretet kockázatát a másik emberrel való kapcsolatban, aminek nem lehetnek feltételei. Szó-

szoros értelemben nem is kockázatvállalás: az emberi élet isteni rendje! Mária történetére 
gondolva, a hozzánk eljövő Isten döntés elé állít mindenkit. Nemcsak Máriát, Józsefet, 
nemcsak a pásztorokat, nemcsak a napkeleti bölcseket. Ezek a személyek állták a próbát. 
 

Mária olyan titokkal szembesült, ami isteni. József természetszerű emberi reakciója volt, 
amikor találkozik a tényekkel, de igaz ember volt. Igaz ember a Biblia szerint az, akinek 

életében az első helyen áll az Isten. Első és legfontosabb számára az Isten akarata. József 
100%-osan bizonyos volt Mária tisztességében. Föl se merült benne az akkori világ válasza, 
azért gondolta azt, hogy titokban bocsátja el. Ez a történés felborította József szeretetét, 
szerelmét, tervét, jövőjét. Nem szenvedett vereséget, álmában még megerősítést is kapott.  
 

A pásztorok mintha többet sejthettek volna meg a próféták jövendöléseiből, mint a főpapok és 
az írástudók, akiknek a gondolkodásukat talán elhomályosították az emberi vágyaik, emberi 
törekvéseik, programjaik és féltették mindezt az újszülött Királytól.  
 

A pásztorok fölismerték 

a pólyába takart Kisgyerekben az Istent  
és leborultak előtte! 

 

A bölcsek valamilyen misztikus hívásra indulnak el. Ők is megtapasztalják, hogy mehetnek a 
király palotájába, mert úgy gondolták, hogy csak ott kell megtalálni az újszülött Királyt. 
Aztán rádöbbentek arra, hogy rossz helyen keresik.  
 

A bölcsek is megtalálták a Gyermeket, 
aki előtt leborultak! 

 

Mária után Józsefre gondolunk, talán tőle kell legtöbbet tanulnunk. József számára 
elképzelhetetlen, lehetetlen helyzettel találkozik, de ez nem ingatja meg az Istenbe vetett 
bizalmában, az Istennel való kapcsolatában és minden rendeződik. Ezért lehet József az 
advent embere!  
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József számára is felfoghatatlan volt a megváltásnak, 
az ember megmentésének isteni titka, 

hogy alázatban és a szolgálat formájában történik  
az ember megváltása! 

 

Nagy bátorság kell ahhoz, 
hogy beengedjük szívünkbe ezt a gondolatot! 

 

Azt is be kell látnunk, hogy az emberek általában idegenkednek ettől az isteni gondolattól. 
Amióta ember az ember, idegenkedik ettől, nem tetszik neki a megváltásnak ez az útja. Az 
ember úgy gondolja, hogy az ő útja, az ő élete a saját kezében van. Még mi is, akik hívő 
embereknek tartjuk magunkat, néha-néha hitetlenkedünk, mert nehéz ez az igazság.  
 

Nehéz igent mondani a megváltás isteni tervére! 

 

Másképp képzeltük el, ahogy a zsidók is csodát vártak, aztán megjelent közöttük a 
szolgaformájú Király. Mindenkinek rá kell döbbennie: az egymással való kapcsolatainkban 
meghozott áldozat a jel. Semmi másnak nincs igazsága!  
 

Annyit érnek számunkra az emberek, 
valakinek a férje, felesége, gyereke, anyja, apja, a másik ember, 

amennyi áldozatra készek vagyunk értük! 

 

Az élet kiteljesedése más úton elképzelhetetlen! 

 

Ha ma körülnézünk a világban, ez a világ pontosan ezt az isteni gondolatot vetette el, mert az 
ember úgy gondolta, hogy elég ügyes ahhoz, hogy emberi praktikákkal, ügyeskedésekkel 
jobbra viszi a sorsát, többre jut. Eljutottunk valahova, ennél lejjebb már alig lehetséges, mert 
megtagadtuk azt a titkot, amit az Isten gondolt el a mi megmentésünkre! 
 

Nagyon jó lenne, ha ezen a mai vasárnapon többet megértenénk ebből. Ez azért fontos, mert 
megtagadhatja az ember az Istent, hátat fordíthat az Istennek, létre jöhet egy Isten nélküli 
világ, amelytől mindenki szenved, azok is, akik ezt a világot akarják. Csak ők haszonlesők. 
Ők úgy gondolják, ha minden értéket kidobnak az életükből, akkor mindent úgy tehetnek, 
ahogy akarják. Jól megszervezik a saját életüket. Ez a kísértés megkörnyékez minket is. 
 

Ezért nagyon fontos, ha mi igazán Istenre váró emberek vagyunk, ha mi igazán hívő emberek 
vagyunk, nem felejthetjük el, hogy a világ elfelejtheti az Istent is, de az Isten Lelke, a 

kegyelem sokkal nagyobb annál a rossznál, ami ilyen világban megjelenik. Nekünk ezzel 
tisztában kell lennünk! A kő, amit az emberek elvetettek szegletkővé lett! Pál apostol az 
üdvösség hírét a leghatékonyabban hirdette.  
 

Pál apostol mondta: a kereszt titka 

a zsidóknak botrány, a pogányoknak ostobaság, nekünk az élet! 

 

Csakhogy a kereszt mindenkinek az élet, 
mert az életet a keresztre fölmenő Jézus tanítja! Ez a legnagyobb erő! 

 

Ne felejtsük el, ehhez kell bátorság, kell erő! Bátorságot csak a hitünk adhat, erőt csak az 
Isten adhat! Milyen tökéletesen értik a muszlimok a mi helyzetünket. Ezelőtt mondta egy 
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gyerekember Szíriában: Európa olyan önző, hogy már önvédelemből sem hajlandó áldozatot 
hozni, Európa elfoglalható! Milyen jól látnak mindent. 
 

Mi mit teszünk? Mit tesz Európa? A nyugati világ igent mondott arra, hogy elfoglalják. Igent 
mondott arra, hogy képtelen az áldozatra. Mindent kiárusított, semmi jövőbe mutató nem tud 
fölmutatni, legföljebb új autókat, házakat. Majd mások használják azokat, mert az erő az lelki! 
 

Ebben a szentmisében imádkozzunk azért, 
hogy mi valóban legyünk bátrabbak 

és erősebbek amazoknál! 

Még van remény! 

 

+  A M E N  + 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! Azt szeretném kérni a közösség nevében, hogy imádkozzuk el ezt az 

imádságot ezért a házaspárért, akiket én jobban ismerek Önöknél. Tudom azt, hogy milyen 
megpróbáltatások voltak az életükben. Mindezeknél nagyobb volt az istenhitük és az Isten 
iránti szeretetük! 

Mi Atyánk… 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! Ezen a héten sok, nagy ünnep lesz. 
 

December 24-én, kedden lesz éjféli szentmise 24 órakor 
December 25-én, szerdán karácsony, 9 órakor és 11 órakor lesz szentmise. 
December 26-án, csütörtökön Szent István első vértanú ünnepe, 

9 órakor és 11 órakor lesz szentmise.  

December 27-én, pénteken Szent János apostol és evangélista ünnepe.  
Este ½ 6 órakor Laurus Atyáért lesz a szentmise halálának évfordulóján. 

December 28-án, szombaton aprószentek ünnepe. Este ½ 6 órakor lesz szentmise. 
December 29-én, mához egy hétre, vasárnap Szent Család vasárnapja lesz. 

9 órakor és 11 órakor lesz szentmise. 
 

Isten áldása segítsen bennünket az utunkon! 

Igen nagy szükségünk van az Isten áldására, erejére! 

Az áldás Isten erejét közvetíti! 

Isten segítségét kívánom! 

 


